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          Тема выпускной квалификационной работы: «Снижение риска аварий на газодобывающих скважинах». Данная работа посвящена исследованию повышения безопасности в процессе добычи газа. Задачи, которые решались в ходе исследования: 1. Анализ аварий на газодобывающих скважинах и причин их возникновения; 2. Изучение технологического процесса добычи газа, особенностей климатических зон расположения перспективных газовых месторождений; 3. Разработка дерева отказов и дерева событий для объекта, расчет вероятность возникновения аварии на газодобывающих скважинах. 4. Разработка методики снижения риска аварий на газодобывающих скважинах на основе инновационных решений в области улучшения способа добычи или увеличения надежности технических средств. В данной работе определены районы расположения перспективных месторождений газа и особенности их климата. Проведен анализ статистики аварий на газодобывающих скважинах. Разработано дерево отказов, приводящих к разгерметизации скважины. Работа проводилась с использованием методов сравнения, анализа и моделирования. В результате была предложена методика снижения риска аварий газодобывающих скважинах, основанная на управлении вероятностью аварии. Был рассчитан коэффициент снижения риска аварии при применении выявленных инновационных решений в сфере газодобычи для снижения вероятности отказов, что снизило риск аварий на газовых скважинах в Ксниж.=1,51 раза.
        

        
          The subject of the graduate qualification work is «Reducing the risk of accidents at gas production wells». The given work is devoted to studying improving safety in the gas production process. Tasks that were solved during the study: 1. Analysis of accidents at gas production wells and their causes; 2. Study of the technological process of gas production, the peculiarities of the climatic zones of the location of promising gas fields; 3. Development of a fault tree and an event tree for the facility, calculation of the probability of an accident at gas production wells. 4. Development of a methodology for reducing the risk of accidents at gas production wells based on innovative solutions in the field of improving the production method or increasing the reliability of technical means. In this work defines areas of location of promising gas fields and features of their climate. The analysis of statistics of accidents on gas production wells. A tree of failures leading to depressurization of the well has been developed. The work was carried out using methods of comparison, analysis and modeling. As a result, a method was proposed to reduce the risk of accidents in gas production wells, based on the management of the probability of accidents. The accident risk reduction factor was calculated when applying the identified innovative solutions in the field of gas production to reduce the likelihood of failures, which reduced the risk of accidents at gas wells by Kreduce = 1.51 times.
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